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Protokół Nr 2 
ze wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Gminy Sulików w dniu 16 marca 

2022 r. o godz. 1000 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Sulików  
 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Gminy Sulików - Bogusław Świątek. 

Na przewodniczącego posiedzenia zgłoszono kandydaturę radnego Bogusława Świątka. 
Radny Bogusław Świątek został jednogłośnie wybrany na Przewodniczącego posiedzenia 
(11 głosów za). 
 
W posiedzeniu udział wzięli radni Gminy Sulików: 

1. Maria Andziak 
2. Tadeusz Baranek  
3. Barbara Dunaj  
4. Krzysztof Gruszczyński 
5. Krzysztof Malczyk  
6. Jolanta Matwiejczuk (10:32) 
7. Jerzy Nowicki 
8. Andrzej Polowy 
9. Bogusław Świątek 
10. Genowefa Wilczak-Raczak 
11. Ewangelis Zaras 
12. Józef Ziomek  

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 
-Elżbieta Piotrowska – Zastępca Wójta Gminy Sulików, 
-Agnieszka Żukowska - Skarbnik Gminy Sulików, 
-Erwina Aniśkiewicz – Naczelnik Wydziału Finansowego, 
oraz w części posiedzenia: 
-Wioletta Pawluk – Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sulikowie, 
-Sebastian Kulikowski – Firma EkoTeam, 
-Wioletta Poniatowska – Zastępca Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego, 
-Magdalena Lula – Referent ds. gospodarki nieruchomościami. 
 
W związku obecnością zaproszonych gości Przewodniczący zaproponował zmianę  
w porządku posiedzenia polegającą na zmianie kolejności punktu 2 i 3. Ponadto 
Przewodniczący zaproponował aby projekty zawarte na drukach 4 i 6 zostały omówione  
w pierwszej kolejności. 
 
Proponowany porządek posiedzenia  wraz z proponowaną zmianą przedstawiał się 
następująco:  
1. Rozpatrzenie projektu protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji stałych Rady 

Gminy Sulików.  
2. Rozpatrzenie projektów uchwał na sesję Rady Gminy Sulików.  
3. Informacja o konieczności dostosowania stanu faktycznego w zakresie numeracji 

porządkowej części miejscowości na terenie Gminy Sulików w związku ze zmianą 
Rozporządzenia Ministra Rozwoju, Pracy i Technologii z dnia 21 lipca 2021 r. w 
sprawie ewidencji miejscowości, ulic i adresów. 

4. Sprawy różne.  
 
Porządek posiedzenia przyjęty został jednogłośnie (11 głosów za) 
 
Ad. 1 
Rozpatrzenie projektu protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji stałych Rady Gminy 
Sulików. 
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Przewodniczący poinformował, że projekt protokołu z ostatniego posiedzenia komisji 
stałych w dniu 19 stycznia 2022 r. został udostępniony radnym w materiałach na wspólne 
posiedzenie komisji.  
Do projektu protokołu nie wpłynęły uwagi radnych. 
Projekt protokołu ze wspólnego posiedzenia komisji stałych w dniu 19 stycznia 2022 r. 
został przyjęty jednogłośnie (11 głosów za).  
 
Ad. 2 
Rozpatrzenie projektów uchwał na sesję Rady Gminy Sulików.  

1. Druk nr 4  w sprawie uchwalenia „Programu usuwania wyrobów zawierających 
azbest z terenu gminy Sulików na lata 2021-2032”. 

Zastępca Wójta omówiła projekt uchwały. 
Sebastian Kulikowski z Firmy EkoTeam przedstawił prezentację multimedialną 
dotyczącą „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu gminy 
Sulików na lata 2021-2032”. 
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
Radni w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 10 głosami za. (Radna 
Barbara Dunaj nie brała udziału w głosowaniu, opuściła obrady o godz. 1023 i 
powróciła o godz. 1028). 

2. Druk nr 6 w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Uzależnień na lata 2022-2025”. 

Zastępca Wójta omówiła projekt uchwały. 
Wioletta Pawluk – Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sulikowie 
przedstawiła szczegółowo projekt uchwały.  
 
Radny Jerzy Nowicki pytał o realizację nowych obowiązków w związku z przyjęciem 
uchodźców z Ukrainy.  
 
Dyrektor GOPS odpowiedziała, że weszła w życie ustawa o pomocy obywatelom 
Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. Gminny 
Ośrodek Pomocy Społecznej będzie wypłacał jednorazowe świadczenie na aktywizację 
zawodową dla obywateli Ukrainy. Wzór wniosku już się ukazał. Po ukazaniu się 
rozporządzenia regulującego szczegóły wypłaty świadczeń będzie możliwa wypłata 
tych świadczeń dla osób które uzyskały numer PESEL. Wnioski będą mogły składać 
osoby fizyczne i podmioty, które zapewniły zakwaterowanie uchodźcom. 
 
Przewodniczący pytał jakim zainteresowaniem cieszy się dodatek osłonowy. 
 
Dyrektor odpowiedziała, że wnioski cały czas napływają i nie zna ostatecznej liczby. 
Wnioski można składać do 31 października br. 

 
(godz. 1032 - na posiedzenie przybyła radna Jolanta Matwiejczuk – w posiedzeniu 
bierze udział 12 radnych) 

 
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
Radni w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 12 głosami za. 
 
3. Druk nr 1 zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki tej opłaty i stawki opłaty za 
pojemniki. 

Zastępca Wójta omówiła projekt uchwały. 
 
Radna Genowefa Wilczak-Raczak w nawiązaniu do zapisu w § 2 projektu uchwały 
pytała czy odpady mogą być zbierane również w workach.  
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Zastępca Wójta odpowiedziała, że opłata za odbiór odpadów zostanie naliczona  
w zależności od tego jaka pojemność worka lub pojemnika na odpady zostanie 
zadeklarowana.  
 
Radna Maria Andziak pytała z czego wynika powtórzenie w projekcie uchwał stawek 
za pojemniki w § 1 i w § 3. 
 
Zastępca Wójta wyjaśniła, że stawki ujęte w § 3 są podwyższone bo dotyczą odpadów 
nie zbieranych w sposób selektywny.  
 
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
Radni w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 12 głosami za. 
 
4. Druk nr 2 zmieniająca uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela 
nieruchomości niezamieszkałej znajdującej się na obszarze Gminy Sulików. 

Zastępca Wójta omówiła projekt uchwały. 
Radna Genowefa Wilczak-Raczak pytała czy w związku ze zmianą wzoru deklaracji 
mieszkańcy będą musieli składać ją ponownie.  

 
Zastępca Wójta odpowiedziała, że absolutnie nie będzie to konieczne. W ślad za 
podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 
za gospodarowanie odpadami konieczna będzie zmiana zapisu w wyjaśnieniach do 
deklaracji w zakresie zmienionych stawek dotyczących nieruchomości 
niezamieszkałych. 

 
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
Radni w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 12 głosami za. 
 
5. Druk nr 3 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sulików w 2022 roku. 
Zastępca Wójta omówiła projekt uchwały. 
 
Radny Andrzej Polowy poruszył kwestię właściciela zwierząt hodowlanych z Małej Wsi 
Górnej, który przetrzymuje zwierzęta w bardzo złych warunkach. Zwierzęta są 
przywiązane na bardzo krótkich łańcuchach, wypasane w jednym miejscu przez długi 
czas, co skutkuje tym że głodują. Często głodne zwierzęta uciekają i powodują straty 
w uprawach innych gospodarzy.  
 
Zastępca Wójta odpowiedziała, że pracownicy Urzędu Gminy interweniowali w tej 
sprawie wielokrotnie w różnych instytucjach jednak prawo w tym zakresie jest 
niestety  mało skuteczne. 
 
Przewodniczący dodał, że zdarzały się przypadki kiedy zwierzęta należące do tego 
gospodarza padały z głodu. Wielokrotnie podejmowane były działania zarówno przez 
pracowników Urzędu Gminy jak i osobiście przez Przewodniczącego, który zgłosił  
w Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa, że zwierzęta nie są 
zarejestrowane. Przewodniczący interweniował również u Powiatowego Lekarza 
Weterynarii w Zgorzelcu. Te instytucje są jednak bezsilne i zbywają temat. 
Przewodniczący interweniował również na Policji i czeka na działania. 
 
Radny Jerzy Nowicki pozytywnie odniósł się do dotowania przez Gminę Schroniska dla 
zwierząt w Dłużynie. Nawiązał również do trudnej sytuacji w której znalazł się chcąc 
przekazać psa znalezionego w lesie wraz ze szczeniętami. Pracownicy Schroniska 
żądali zapłaty za oddanie zwierząt pod ich opiekę, ponieważ nie wierzyli, że pies 
został przez radnego znaleziony.  Ostatecznie zwierzęta zostały przyjęte do 
Schroniska nieodpłatnie.  
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Radna Maria Andziak stwierdziła, że zachowanie pracowników Schroniska wynika  
z tego, że wiele osób kupuje psa a następnie próbuje się go pozbyć oddając do 
schroniska.  

 
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
Radni w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 12 głosami za. 
 
6. Druk nr 5 w sprawie zasad sprzedaży budynków i lokali mieszkalnych 

stanowiących własność Gminy Sulików. 
 
Zastępca Wójta omówiła projekt uchwały.  
 
Radna Genowefa Wilczak-Raczak zwróciła uwagę, że w projekcie uchwały omyłkowo 
zostały ujęte dwa § 5. Radna pytała na czym polega bonifikata o której mowa § 6 ust. 
1 projektu uchwały.  
 
Zastępca Wójta odpowiedziała, że jeżeli radni podejmą uchwałę rozesłane zostaną do 
wszystkich najemców informacje o możliwości skorzystania z bonifikaty. Jeżeli ze 
strony najemców będzie zainteresowanie uruchomiona zostanie stosowna procedura. 
Rzeczoznawca oszacuje wartość poszczególnych lokali. Jeżeli przykładowo 
nieruchomość zostanie wyceniona na wartość 100 tys. zł najemca zapłaci tylko 1% 
wartości lokalu – 1 tys. zł. Warunkiem jest wykupienie wszystkich lokali mieszkalnych 
znajdujących się w budynku. W przypadku zakupu pojedynczego lokalu mieszkalnego, 
możliwe będzie wykupienie go za 5% wartości. W przypadku budynków 
jednorodzinnych bonifikata wynosi 60% wartości budynku. 
  
Radna Barbara Dunaj pytała czy wszystkie budynki i lokale mieszkalne, które 
stanowią własność gminy, a w których zamieszkują najemcy będą mogły zostać 
wykupione.  
 
Zastępca Wójta odpowiedziała, że w jednej z uchwał Rady Gminy Sulików ujęte 
zostały lokale, które nie mogą zostać sprzedane. Przykładem takiego lokalu jest 
mieszkanie znajdujące się w budynku Urzędu Gminy. Wszędzie tam gdzie są 
mieszane sposoby użytkowania, lokale zostały wyłączone z możliwości wykupienia. Są 
to m.in. lokale mieszczące się w Gminnym Ośrodku Kultury w Sulikowie i Przedszkolu  
w Sulikowie. Jedno z mieszkań, które znajduję się w GOKu wkrótce zostanie 
wyremontowane i będzie mogło służyć potrzebującym. 
 
Radny Andrzej Polowy pytał co w przypadku wykupu lokalu, w którym mieściła się 
Świetlica Wiejska w Miedzianej. 
 
Zastępca Wójta odpowiedziała, że najlepszym rozwiązaniem byłaby sprzedaż tego 
obiektu, ponieważ remont tych pomieszczeń wyniósłby niewiele mniej niż budowa 
nowej świetlicy.  
 
Radna Maria Andziak pytała o przeznaczenie jednego z budynków, który pozostał po 
szkole w Studniskach Dolnych. 
 
Zastępca Wójta odpowiedziała, że w najbliższym czasie podjęte zostaną próby 
oszacowania kosztu dostosowania obiektu na potrzeby rodzin ukraińskich. Konieczne 
będzie sprawdzenie odległości budynku od cmentarza, ponieważ stosowne przepisy 
regulują kwestie odległości budynków mieszkalnych od cmentarzy.  
 
Radny Ewangelis Zaraz pytał czy nie ma możliwości pozyskania środków na remont 
takiego obiektu na potrzeby uchodźców. 
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Zastępca Wójta zapewniła, że podjęte zostały działania mające na celu pozyskanie 
środków na pomoc dla uchodźców z Ukrainy. Założony został odrębny rachunek 
bankowy na który można wpłacać środki. Sprawa była konsultowana z Regionalną 
Izbą Obrachunkową w Jeleniej Górze, aby zbiórka przebiegała zgodnie z prawem. 
Inne samorządy również poszły za przykładem Gminy Sulików i podejmują podobne 
inicjatywy.  
 
Radni w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 12 głosami za. 
 
7. Druk nr 7 o zmianie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet Radnych Gminy 

Sulików 
Zastępca Wójta omówiła projekt uchwały.  
 
Radna Genowefa Wilczak-Raczak zawnioskowała, aby w projekcie uchwały ująć zapis 
o wejściu w życie od 1 stycznia br. ponieważ rozmowy na temat podwyższenia diety 
dla Przewodniczącego Rady miały miejsce już w grudniu ubiegłego roku.  
 
Zastępca Wójta odpowiedziała, że zmiana tego zapisu jest możliwa, ale należałoby 
skonsultować to także z radcą prawnym.  
 
Radna Wilczak-Raczak zawnioskowała, aby poddać pod głosowanie jej wcześniejszą 
propozycję.  
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnej Genowefy Wilczak-Raczak  
o zmianę w treści projektu uchwały polegającą na zmianie zapisu w § 3. na „Uchwała 
wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą obowiązującą od 1 stycznia 2022 r.” 
 
Wniosek został przyjęty 10 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się. 
 
Radni w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały wraz z proponowaną 
zmianą 11 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 
 
8. Druk nr 8 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Sulików. 
Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały. 
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
Radni w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 11 głosami za, przy 1   
głosie wstrzymującym się. 

 
9. Druk nr 9 w sprawie zmian w budżecie Gminy Sulików na rok 2022. 
Skarbnik Gminy i Zastępca Wójta omówiły projekt uchwały. 
 
W dyskusji nad projektem uchwały poruszono następujące kwestie: 
-remontu pomieszczenia na parterze budynku Gminnego Ośrodka Kultury w 
Sulikowie, 
-wydatków na modernizację Świetlicy Wiejskiej w Radzimowie Górnym, 
-wysokości deficytu budżetu. 
 
Radni w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 11 głosami za, przy 1   
głosie wstrzymującym się. 
 
Przewodniczący odczytał proponowaną treść oświadczenia Rady Gminy Sulików  
w sprawie agresji Federacji Rosyjskiej na Ukrainę. 
Przewodniczący dodał że jeżeli radni uznają za stosowne podjęcie oświadczenia, 
zostanie ono przedstawione na początku sesji i podjęte przez aklamację. Będzie to akt 
solidarności naszego samorządu z narodem ukraińskim.  
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Ad. 3 
Informacja o konieczności dostosowania stanu faktycznego w zakresie numeracji 
porządkowej części miejscowości na terenie Gminy Sulików w związku ze zmianą 
Rozporządzenia Ministra Rozwoju, Pracy i Technologii z dnia 21 lipca 2021 r. w sprawie 
ewidencji miejscowości, ulic i adresów. 
 
Zastępca Wójta poinformowała, że jeden z zapisów Rozporządzenia Ministra Rozwoju, 
Pracy i Technologii w sprawie ewidencji miejscowości, ulic i adresów wskazuje, że nie 
prowadzi się numeracji porządkowej dla części miejscowości. W najbliższym czasie 
konieczne będzie podjęcie przez radnych decyzji, co do sposobu dostosowania się do 
obowiązujących przepisów w zakresie numeracji porządkowej w przypadku miejscowości 
na terenie Gminy Sulików. W Gminie Sulików występują miejscowości i części 
miejscowości tak jak np. Nowoszyce, które stanowią część miejscowości Bierna i mają 
własną numerację. W tym przypadku możliwe są dwa rozwiązania: Nowoszyce staną się 
odrębną miejscowością, co poprzedzać będzie długotrwała procedura, albo Nowoszyce 
zostaną przyłączone do Biernej. Drugie rozwiązanie wiąże się z przenumerowaniem 
nieruchomości i zmianą dokumentacji mieszkańców. Gdyby radni opowiedzieli się za 
pierwszym rozwiązaniem konieczne byłoby wystąpienie o opinię na ten temat do 
Starosty, następnie do Wojewody. Ostateczną decyzję o ustanowieniu Nowoszyc jako 
odrębnej miejscowości podejmuje właściwy Minister. Takich części miejscowości jest 
znacznie więcej, są to Jabłoniec, Łowin, Podgórze, Wielichów, Wilka Bory – Kolonia, 
Ksawerów, Wrociszów Dolny- Kolonia. Konieczne będą konsultację z mieszkańcami w tym 
zakresie. Podejmując decyzję należy mieć na względzie przede wszystkim mieszkańców, 
aby sprawić im jak najmniej trudności.  
 
Radna Maria Andziak stwierdziła, że Urząd powinien wskazać najwłaściwsze rozwiązanie, 
do którego radni się przychylą.  
 
Przewodniczący stwierdził, że należy zasygnalizować sprawę dla mieszkańców na 
zebraniach, przedstawić im wszystkie możliwości ponieważ problem jest złożony. Decyzja 
radnych powinna być poparta wcześniejszymi konsultacjami z mieszkańcami 
poszczególnych części miejscowości. 
 
Ad. 4 
Sprawy różne. 
 

1. Radna Jolanta Matwiejczuk pytała o uchwały Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej ujęte w informacji o działalności Przewodniczącego. 

 
Przewodniczący odpowiedział, że obie uchwały dotyczą pozytywnych opinii na 
temat prawidłowości planowanej kwoty długu przedstawionej w uchwale 
budżetowej Gminy Sulików na 2022 rok oraz o możliwości sfinansowania deficytu 
budżetu Gminy Sulików. 
 

2. Radna Genowefa Wilczak – Raczak pytała o spotkanie dotyczące rozeznania 
możliwości budowy drogi na pograniczu polsko-czeskim. 
 
Przewodniczący odpowiedział, że w spotkaniu udział wziął Starosta i Wicestarosta 
Zgorzelecki, Wójt Gminy Sulików, przedstawiciele  Kraju Libereckiego i Wydziału 
Drogownictwa Starostwa Powiatowego w Zgorzelcu. Spotkanie odbyło się  
w terenie w miejscu gdzie przebiegałaby droga łącząca Polskę i Czechy. Duże 
zainteresowanie remontem tej drogi ze strony Czeskiej zwiększa szanse na 
powodzenie tej inwestycji przy udziale dofinansowania z Unii Europejskiej. 
 
Przewodniczący dodał ponadto, że zabiega o remont drogi powiatowej łączącej 
Radzimów Górny z Sulikowem, stan drogi i poboczy jest tragiczny.  
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3. Radny Krzysztof Malczyk pytał ilu uchodźców przebywa obecnie na terenie gminy.  
 

Zastępca Wójta poinformowała, że obecnie na terenie Gminy Sulików przebywa 
ogółem 36 kobiet i 47 dzieci. Są to osoby, które zostały zgłoszone przez 
mieszkańców, którzy ich goszczą. Pracownicy Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Sulikowie sprawdzają w jakich warunkach mieszkają uchodźcy. 
 
Przewodniczący dodał, że w Miedzianej przebywają dodatkowo rodzice z trójką 
dzieci. Kiedy pierwsi uchodźcy przybyli do Gminy Sulików mieszkańcy 
zabezpieczyli wszystkie potrzeby. Odzew społeczeństwa był bardzo duży.  
W pomoc włączyli się również sołtysi i radni. Sołectwo Radzimów Dolny zebrało 
datki, które przekazano na rzecz uchodźców. Wszystkim, którzy udzielili wsparcia 
należą się ogromne podziękowania. 

 
 
 
Posiedzenie zakończono o godz. 1215. 
 
 
        Przewodniczący Posiedzenia 
 
            /-/ Bogusław Świątek  
 
 
Protokołowała: 
A.Adamiak  
 
 
 
 

 


